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MEGKERESZTELKEDÉSE
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25. ÉVKÖZI 3. VASÁRNAP
FEBRUÁR

1. ÉVKÖZI 4. VASÁRNAP
2. Hétfő: Gyertyaszentelő 

Boldogasszony ünn.
8. ÉVKÖZI 5. VASÁRNAP

11. Szerda: Lourdes-i Szűz Mária 
megjelenése és a betegek 
világnapja

15. ÉVKÖZI 6. VASÁRNAP
22. ÉVKÖZI 7. VASÁRNAP
25. Szerda: Hamvazószerda

(szigorú böjt) 
Kezdődik a nagyböjt

HALLÁSSÉRÜLTEK SZENTMISÉI

Budapesten:

- Január 11-én, vasárnap délután 
4 órakor a Mikszáth Kálmán téri 
Piarista kápolnában.
- Január 25-én, vasárnap délután 
4 órakor a Vörösmarty utcai 
templomban.
- Február 8-án, vasárnap délután 
4 órakor a Mikszáth Kálmán téri 
Piarista kápolnában. EZEN A 
NAPON LEHET A BETEGEK 
SZENTSÉGÉT FEL VENNI.

Február 22-én, vasárnap 
délután 4 órakor a Vörösmarty 
utcai templomban.

Vidéken:

(Kérem helyben beírni a következő szent
mise dátumát és órát.)
Eger: ...
Győr: II.7.,.............(szó. 15h-kor)
Miskolc: L18.,n. 15., .(vas. 16h-kor) 
Pécs: II. 1............. (vas. 14.30-kor)
Szombathely: 1.31.,(szó. 15h-kor) 
Vác:....
Veszprém: 1.18., H15.(vas. 15h-kor)

URUNK MEGKERESZTELKEDÉSE

Egyik napon Jézus jött Keresztelő Jánoshoz. A Jordán folyóban János leöntötte 
Jézust vízzel. Jézus imádkozott, közben megnyílt az ég és leszállt a Szentlélek 
Jézus feje fölé. A Szentlélek úgy jött az égből, ahogy a galamb szokott leszállni. 
A mennyországból az Atya hangja szólt Jézushoz: "Te vagy az én szeretett Fiam! 
Nagy örömmel nézlek Téged!" (Lk. 3,21-22)

1998 a Szentlélek éve
II. János Pál pápa kihirdette, hogy 1998. év a Szentlélek Isten éve. 

Ez azt jelenti, hogy a Szentlélek segítségét kérjük: világosítsa meg az 
értelmünket, hogy megismerjük Jézust és elfogadjuk Jézus tanítását, 
így készülünk a 2000. jubileumi évre.

BETEGEK SZENTSÉGE

Idősek és betegek, figyelem!
Február 11-én van a betegek világnapja, azért február 8-án 

a siketek szentmiséjében lehet felvenni a betegek szentségét. 
Aki akarja kérni a betegek szentségét, az jelentkezzen. A 
betegek szentsége miatt gyónni kell, vagy a szentmise előtt, 
vagy néhány nappal előbb máshol. Aki máshol már gyónt, az 
szóljon: "én már gyóntam."

Gyónás nélkül nem lehet a betegek szentségét felvenni.

”A Szentlélek segítségével a lelki 
szemünkkel megismerjük Jézust”

- mondta Paskai László bíboros atya a szentbeszédében 
a hallássérültek karácsonyi szentmiséjén

1997. december 26-án, pénteken, karácsony második napján, nagyon sok 
hallássérült jött a Mikszáth Kálmán téri Piarista gimnázium kápolnájába, 
ahol a hallássérültek ünnepi szentmiséje volt. Dr. Paskai László bíboros úr, 
az Esztergom-Budapesti egyházmegye érseke már tizedik alkalommal jött a 
hallássérültekhez. Helli Zsolt, Hunyadi Ferencné Zsuzsa és Szebeli Erzsébet 
(mind a szereplői ruhában) köszöntötték a Bíboros urat, és megköszönték, 
hogy hozzánk, a siketekhez eljött. Az oltárnál a Bíboros atya mellett állt a 
titkára és Virányi Ottó atya, a Szeretetszolgálat igazgatója, (folytatás 2. oldalon)
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Suló Lajos atya, Mikesy György és Simon Zoltán (mind
kettő ministráns). Szilágyi Izabella nővér tolmácsolt.

A szentmise kezdete előtt Simon Zoltán kérte a Bíboros 
atyától, hogy áldja meg a "Hallássérültek Szent József 
Egyesülete" lobogóját. A Bíboros atya szívesen meg
áldotta a lobogót.

Ezután a Bíboros atya szentmisét mondott. Az olvas
mányt és a szentleckét Simon Zoltán felolvasta, az evan
géliumot pedig Suló Lajos atya.

A szentbeszédben a Bíboros úr így beszélt:
Kedves testvéreim!

Karácsonykor már több év óta összejövünk a szent
misére. Örömmel jöttem most is ide, találkozni hallás
sérült híveimmel.

Karácsony az öröm ünnepe, azért, mert a Meg
váltónk születésnapját ünnepeljük. Fontos-e nekünk, 
hogy megszületett a Megváltó?

Eszembe jut egy történet. XXIII. János pápa egyik 
nap meglátogattta a gyermekkórházat. A gyerekek 
nagyon örültek, és minden gyerek ezt kiabált: "János 
pápa, gyere ide!" A pápa minden gyermek ágyához 
odament. Az egy ik ágy ban egy vak kislány ült. A kis
lány a betegség miatt lett vak. A vak kislány megfogta 
János pápa kezét és sírva azt mondta: "Tudom, hogy 
te vagy János pápa, de én nem tudok látni, én nem lát
lak téged." A pápa leült a kislány ágyára és hosszú 
ideig simogatta a kislányt.

/ízért mondtam ezt a történetet, mert mi is oly anok 
vagyunk, mint a vak kislány: nem látjuk Jézust a sze
münkkel. A vak kislány nem látta a pápát, mégis tud
ta, hogy a pápa jött az ágyához. Mi sem látjuk Jézust, 
de tudjuk, hogy Jézus lejött hozzánk a földre a 
mennyországból. Jézus, az Isten Fia eljött hozzánk az 
emberekhez. Jézus a mi Megváltónk, mert megsza
badított minket a bűnöktől.

Sajnos, vannak emberek, akik nem hiszik, hogy Jé
zus Krisztus a Megváltó. Azt mondják a hitetlen em
berek, hogy nem látják Jézust, azért nem hisznek. De 
van sok ember, akik hiszik, hogy Jézus a Megváltó, és 
Jézus itt volt a földön az emberek között. Ezek az em
berek sem látják Jézust a szemükkel, mégis hisznek. 
A lélek szemével ismerik meg Jézust, a Megváltót. A 
lélek szeme vezeti őket Jézushoz. Mi is hiszünk Jézus
ban, a mi lelki szemünk is Jézushoz vezet minket.

Hogyan tudja a lelki szemünk felismerni Jézust? 
Úgy, hogy a Szentlélek Isten ad helyes látást a lelki 
szemünknek. Úgy, ahogyan az apostolok értelmét 
megvilágosította a Szentlélek az első pünkösdkor és az 
apostolok már jól felismerték Jézust, a Megváltót. És 
jól megértették az apostolok Jézus tanítását is.

Az egész Egyház készül a 2000. évre, Jézus szüle
tésének nagy jubileumára. II. János Pál pápa, a 
Szentatyánk előkészít minket a nagy évfordulóra. Azt 
kéri a Szentatya, hogy 1998-ban az egész Egyház jól 
figyeljen a Szentiélekre. A Szentlélek állandóan mű
ködik az Egyházban. Mi is figyeljünk a Szentiélekre, 
mert a Szentlélek segít nekünk, hogy a lelki szemünk
kel jól megismerjük Jézust. Ha jól megismerjük Jé
zust, akkor hisszük, hogy Jézus a mi Megváltónk. A 
Szentlélek minden ember lelkében működik. Aki nem 

akar imádkozni, nem megy a templomba, az bezárja a 
lelkét és nem engedi működni a Szentlélek Istent. Mi 
imádkozzunk szorgalmasan, menjünk szentmisére, 
így engedjük, hogy a Szentlélek helyes látást adjon a 
lelki szemünknek.

A pásztorok nagyon örültek, amikor meglátták 
Jézust a jászolban. Mi is nagy örömet kapunk, ha a 
lelki szemünkkel nézzük Jézust. A lelki szemünk a hit. 
A hit nagy örömet ad nekünk.

A pásztorok szegény emberek voltak, mégis örültek, 
hogy Isten nagy ajándékot küldött nekik. A nagy 
ajándék az, hogy az Isten Fia jött a földre, ember lett 
és megszabadít minket a bűntől. Mi is szegények va
gyunk, szenvedünk a testünkben, mégis tudunk örülni. 
Örülünk, mert az Isten szeret minket és Megváltót 
küldött nekünk. Mindenki azt mondhatja: Jézus az én 
Megváltóm.

Megköszönjük Istennek, hogy nagyon szeret minket. 
Mindannyian figyelünk a Szentlélek Istenre az 1998. 
évben. Kérünk segítséget a Szentlélektől, hogy jobban 
megismerjük Jézust, jobban szeressük Jézust és job
ban szolgáljunk Jézusnak, amikor embertársainkat 
segítjük.

Karácsony az öröm ünnepe, a lélek örömének az 
ünnepe. Szívből kívánom a lélek örömét mindenkinek. 
Kérem a Szentlélek Istent, hogy mindenkit vezessen 
közelebb Jézus Krisztushoz. Ámen.

Szentmise után a tornateremben előadást mutattunk be 
Jézus Krisztus példabeszédeiből. A bemutatott példa
beszéd címe: "A tékozló fiú." A példabeszéd tanítását 
mozgással és jelbeszéddel mutatták be a szereplők.

Jézus arra tanít a példabeszédben, hogy nagyon jó az 
Isten, és az Isten megbocsát az embereknek. Előadás 
közben ilyen magyarázatokat mondott Vida Gáborné:

Egy apáról és két fiáról szól a példabeszéd. A fiatalabb 
fiú megunta az életet az apja mellett. Pénzt követelt az 
apjától és elment messzire.

A fiatalabb fiú nem volt beosztó a pénzzel, hanem 
könnyelműen elpazarolta az egészet.

A fiú kénytelen munkát vállalni. Disznókra vigyáz a 
mezőn. Éhes és szomorú, mindig apjára gondol. Apja 
házában mindenki kapott enni, a szolgák is. Ö most nem 
kap semmi ennivalót. Megbánja, hogy otthagyta az apját. 
Elhatározza, hogy visszamegy, bocsánatot kér az apjától 
és szolga lesz az apja házában.

Az apja mindig várja a fiát. Érzi, hogy majd hazajön. 
Amikor az apa meglátja a fiát az úton, siet a fiához. A fiú 
bocsánatot kér. Az apa boldog, hogy a bűnös fiú 
visszajött. Minden jót ad a fiának.

Az idősebb fiú hazajön a munkából. Észreveszi, hogy 
ünnep van a házban. Az idősebb fiú haragszik a test
vérére, nem akar bemenni a házba. Az apa az idősebb 
fiát is szereti és békességet csinál a két fiú között.

A példában az apa olyan, mint az Atya Isten, a fiúk 
olyanok, mint mi vagyunk emberek. Az Isten ilyen jó hoz
zánk, mint az apa a két fiához. Az irgalmas Isten bocsánatot 
ad a bűnbánó embereknek, akik bocsánatot kémek.

Az előadás jól sikerült. A Bíboros úr megértette, amit 
mozgással és jelbeszéddel bemutattak a siketek, és 
tetszett neki.



"A Szentlélek segítségével a lelki szemünkkel megismerjük Jézust" 
- mondta Paskai László bíboros atya szentbeszédében a hallássérültek karácsonyi szentmiséjén 

(1997. december 26.)

Kedves testvéreim!
Karácsonykor már több év óta összejövünk a 

szentmisére. Örömmel jöttem most is ide, 
találkozni hallássérült híveimmel.

Karácsony az öröm ünnepe, azért, mert a 
Megváltónk születésnapját ünnepeljük. Fontos-e 
nekünk, hogy megszületett a Megváltó?

Eszembe jut egy történet. XXIII. János pápa 
egyik nap meglátogattta a gyermekkórházat. A 
gyerekek nagyon örültek, és minden gyerek ezt 
kiabált: "János pápa, gyere ide!" A pápa minden 
gyermek ágyához odament. Az egyik ágyban egy 
vak kislány ült. A kislány a betegség miatt lett 
vak. A vak kislány megfogta János pápa kezét és 
sírva azt mondta: "Tudom, hogy te vagy János 
pápa, de én nem tudok látni, én nem látlak 
téged." A pápa leült a kislány ágyára és hosszú 
ideig simogatta a kislányt.

Azért mondtam ezt a történetet, mert mi is 
olyanok vagyunk, mint a vak kislány: nem látjuk 
Jézust a szemünkkel. A vak kislány nem látta a 
pápát, mégis tudta, hogy a pápa jött az ágyához. 
Mi sem látjuk Jézust, de tudjuk, hogy Jézus lejött 
hozzánk a földre a mennyországból. Jézus, az 
Isten Fia eljött hozzánk az emberekhez. Jézus a 
mi Megváltónk, mert megszabadított minket a 
bűnöktől.

Sajnos, vannak emberek, akik nem hiszik, 
hogy Jézus Krisztus a Megváltó. Azt mondják a 
hitetlen emberek, hogy nem látják Jézust, azért 
nem hisznek. De van sok ember, akik hiszik, 
hogy Jézus a Megváltó, és Jézus itt volt a földön 
az emberek között. Ezek az emberek sem látják 
Jézust a szemükkel, mégis hisznek. A lélek 
szemével ismerik meg Jézust, a Megváltót. A 
lélek szeme vezeti őket Jézushoz. Mi is hiszünk 
Jézusban, a mi lelki szemünk is Jézushoz vezet 
minket.

Hogyan tudja a lelki szemünk felismerni 
Jézust? Úgy, hogy a Szentlélek Isten ad helyes 
látást a lelki szemünknek. Úgy, ahogyan az 
apostolok értelmét megvilágosította a Szentlélek 

az első pünkösdkor és az apostolok már jól 
felismerték Jézust, a Megváltót. És jól 
megértették az apostolok Jézus tanítását is.

Az egész Egyház készül a 2000. évre, Jézus 
születésének nagy jubileumára. II. János Pál 
pápa, a Szentatyánk előkészít minket a nagy 
évfordulóra. Azt kéri a Szentatya, hogy 1998-ban 
az egész Egyház jól figyeljen a Szentiélekre. A 
Szentlélek állandóan működik az Egyházban. Mi 
is figyeljünk a Szentlélekre, mert a Szentlélek 
segít nekünk, hogy a lelki szemünkkkel jól 
megismerjük Jézust. Ha jól megismerjük Jézust, 
akkor hisszük, hogy Jézus a mi Megváltónk. A 
Szentlélek minden ember lelkében működik. Aki 
nem akar imádkozni, nem megy a templomba, az 
bezárja a lelkét és nem engedi működni a 
Szentlélek Istent. Mi imádkozzunk szorgalmasan, 
menjünk szentmisére. így engedjük, hogy a 
Szentlélek helyes látást adjon a lelki szemünknek.

A pásztorok nagyon örültek, amikor meglátták 
Jézust a jászolban. Mi is nagy örömet kapunk, ha 
a lelki szemünkkel nézzük Jézust. A lelki 
szemünk a hit. A hit nagy örömet ad nekünk.

A pásztorok szegény emberek voltak, mégis 
örültek, hogy Isten nagy ajándékot küldött nekik. 
A nagy ajándék az, hogy az Isten Fia jött a földre, 
ember lett és megszabadít minket a bűntől. Mi is 
szegények vagyunk, szenvedünk a testünkben, 
mégis tudunk örülni. Örülünk, mert az Isten 
szeret minket és Megváltót küldött nekünk. 
Mindenki azt mondhatja: Jézus az én Megváltóm.

Megköszönjük Istennek, hogy nagyon szeret 
minket. Mindannyian figyelünk a Szentlélek 
Istenre az 1998. évben. Kérünk segítséget a 
Szentlélektől, hogy jobban megismerjük Jézust, 
jobban szeressük Jézust és jobban szolgáljunk 
Jézusnak, amikor embertársainkat segítjük.

Karácsony az öröm ünnepe, a lélek örömének 
az ünnepe. Szívből kívánom a lélek örömét 
mindenkinek. Kérem a Szentlélek Istent, hogy 
mindenkit vezessen közelebb Jézus Krisztushoz. 
Ámen.


